
Komunitní centrum pro děti,  
maminky a seniory s knihovničkou

 Po zveřejnění informace o možnosti vybudování komunitního centra v Křeslicích 
se ozvalo mnoho občanů s nabídkou pořádání kurzů pro děti, aktivit pro seniory, vybu-
dování knihovničky a dalších zajímavých projektů, které by přispěli ke kulturnímu životu.  
V Křeslicích žádný takový prostor není a velmi nám chybí.

 Řešení bylo na dosah. Křeslice vlastní nemovitost, kde po rekonstrukci by tento pros-
tor mohl v poměrně krátkém čase vzniknout. Jedná se o půldům v ulici Štychova 53/38, 
nedaleko úřadu, za pomníkem padlých, jeho zahrada sousedí s dětským hřištěm. Kolem 
domečku je zahrada, která by se taky dala krásně přizpůsobit na různé akce, dílničky a 
slavnosti. Domek je už několik let nevyužitý a chátrá, vzhledem  k současnému technickému 
stavu je nevhodný k bydlení.  



 A jak to celé zaplatit? Tato investice by nemohla být hrazena z rozpočtu městské části, 
a tak jsem hledala dotační titul, který bychom mohli využít. Praha a městské části jako více 
rozvinutý region (VRR) má omezenější možnosti pro čerpání dotací než zbytek ČR a na pod-
zim konečně byla vypsána Výzva i pro Prahu a městské části. Jedná se o program energetické 
úspory budov a po konzultacích, po osobních prohlídkách specialistů z dotační agentury se 
možnost podat vhodný projekt na rekonstrukci „naší nemovitosti“ jevila jako velmi reálná. 
Po vyřízení administrativních překážek (je nutná změna užívání objektu, v současné chvíli jde 
o objekt sloužící k bydlení) jsme se mohli poprvé v historii Křeslice reálně ucházet o peníze 
mimo rozpočet HMP, tak jak to celkem běžně praktikují jiné pražské městské části. Magistrát 
je velmi nápomocen těmto aktivitám, přes své dotační oddělení nabízí odborné konzultace a 
pomoc.

 Ale Křeslice bohužel i nadále budou bez komunitního prostoru. Snažili jsme se 
předložit s Natálií tento návrh ostatním zastupitelům a bohužel byl bez jakékoli debaty  
smeten ze stolu. Nikdy ho paní Průšová jako místostarostka nezařadila jako bod na jednání 
zastupitelstva, ačkoliv jsme několikrát žádaly o jeho zařazení  a tudíž projednání. Nechuť k 
tomuto záměru vyjadřují zejména paní Pfeiferová a nynější “koalice”.

 Je to velká škoda, že není zájem od zastupitelů si alespoň vyslechnout naše plány, 
možná by změnili názor a chátrající domek by našel smysluplné využití k ke spokojenosti 
našich obyvatel.

 S tímto přístupem, neochotou vyslechnout, realizovat pouze své vlastní představy se 
nikdy nikam nedostaneme.
        

        Lenka Kubánková


